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در آینه لیگ
فوتبال  ایران 10

بــازی تدارکاتــی مــس رفســنجان و آلومینیــوم برخــاف اســمش آنقدرهــا 
هــم در طــول بــازی دوســتانه پیش نرفــت. داور در نیمه نخســت کارتی به 
بازیکنان نشــان نمی داد و کارت هایش را به همراه نداشــت که ســبب شد 
محمــد نــوازی، مربــی آلومینیــوم در بیــن دو نیمــه ایــن موضوع را بــه داور 
متذکــر شــود. دقایقــی بعــد داور هم وحید محمــد زاده، مدافــع آلومینیوم 

را بــا کارت قرمــز جریمــه کرد.

مرتضــی منصــوری بــا صاحدیــد محمــد ربیعــی، چنــد روز پــس از حضور 
در تمرینــات مــس رفســنجان از ایــن تیم کنار گذاشــته شــده اســت. این 
موضوعــی اســت کــه شــب گذشــته، محمــد ربیعــی پــس از پایــان بــازی 
تدارکاتی تیمش مقابل آلومینیوم اراک به آن اشــاره کرد. البته ســرمربی 
مــس توضیــح نداد کــه دلیل کنار گذاشــتن مرتضی منصــوری که یکی از 

چهــار خرید نارنجی پوشــان رفســنجانی اســت، چیســت؟

رضــا کرمانشــاهی، داور بــازی بــادران تهــران و ملــوان در انزلــی، دو فصــل 
قبــل لیــگ یــک مدعــی شــد کــه پنالتــی ایــن بــازی در آن لحظــه بــه زعــم او 
مشــکلی نداشــته اســت. حالا اصغر نصیری مدافع انزلی چی ها در پاســخ 
او می گویــد: »یکســال بعــد این موضــوع، کرمانشــاهی در تلویزیــون اعام 
کــرد کــه مــن اشــتباهم را پذیرفتــم و پشــت پــا زدم در صورتــی کــه این طور 

نبــود و دروغ گفــت.«

محمد نوازی مرتضی منصوری اصغر نصیری:

پشیمانی مربی آلومینیوم پایان خرید مس قبل از شروع لیگ آقای کرمانشاهی لطفاً دروغ نگویید!

وحید فاضلی: 

نتیجه مهم 
نیست، به 

جوانان بازی 
دادیم 

وحیــد فاضلــی، مربــی تیــم فوتبــال 
آلومینیــوم دربــاره شکســت ســنگین 
ن  رفســنجا مــس  بــل  مقا تیمــش 
می گویــد: »ایــن نهمین بــازی تدارکاتی 
مــا از زمــان تدویــن پلــن تمرینی مــان 
بــود و چهارمیــن مســابقه در پنــج روز 
گذشــته. طبق برنامه ریزی که داشتیم 
نتیجه برای ما مهم نبود و ســعی کردیم 
تاکتیک هــا، پلن ها و نفــرات مختلف را 
تســت کنیم که ان شــاءا... با بیشترین 
هماهنگــی وارد مســابقات شــویم. نــه 
بــرد در ایــن مســابقات بــرای مــا مهــم 
بــود و نــه باخــت. به دنبــال اهداف مان 

بودیم و حتی امروز سه نفر از بازیکنان 
جوانــان را هــم بــازی دادیــم چــون مــا 
ترکیــب تیم مــان را بــه دو قســمت 
تقســیم کردیــم کــه یک ترکیــب مقابل 
گل گهــر بــازی کرد و یــک ترکیب هم در 
این بازی با توجه به کســالت ســه تن از 
بازیکنــان، در برابر تیــم مس به میدان 
رفتنــد کــه بــه احتــرام ایــن تیم و ســایر 
بازیکنــان خودمــان بود که نخواســتیم 
بــازی را کنســل کنیــم. از تیــم مس هم 
تشــکر می کنیم کــه در راه آماده ســازی 

بــه مــا کمــک کردند.«
امــا ایــن بــازی بــا حاشــیه هایی همــراه 

بــود، کــه فاضلــی می گویــد: »نــه ایــن 
اتفاقــات طبیعــی اســت؛ بازیکنــان در 
فشــار هســتند و به لحاظ فیزیولوژیکی 
اعصابشــان ضعیــف می شــود ضمــن 
اینکــه داور مســابقه هم در ســطح این 
بــازی نبــود و باعــث تنــش شــده بــود. 
قطعــاً بازیکنــان را درک می کنیــم و در 
لیــگ شــاهد ایــن مســائل نخواهیــم 

بــود.«
 او با اشــاره به جذب بازیکن کلمبیایی 
ایــن طــور می گویــد: »شــاید بــالای 100 
بازیکــن و تمــام دقایق بازی هــای آنها را 
دیدیــم که تصمیــم گرفتیــم زاپاتا را که 

فصــل گذشــته در لیــگ برتــر کرواســی 
28 بــازی انجام داده بــود؛ جذب کنیم. 
پیــش از ایــن هم در یک تیم در کشــور 
مولــداوی بــازی کــرده و بــا توجــه بــه 
توانایی  بازی در پســت وینگر و مهاجم، 
او را جــذب کردیــم و عملکــردش را هم 
بــا توجــه بــه اینکــه تنهــا 48 ســاعت از 
حضورش در ایران می گذشت، دیدید. 
خدا را شــکر که با وجود فشــار این چند 
روز، بازیکنان مــان ســالم هســتند و در 
ادامــه کار طوری برنامه ریــزی می کنیم 
کــه بازیکنان یک بدن شــاداب داشــته 

باشند.«

مــس رفســنجان بــا توجــه بــه خریدهایش بخصوص در فاز هجومی در لیگ بیســت و دوم یکی از بهتریــن خط حمله ها را خواهد 
داشــت. محمد ربیعی و شــاگردانش با همین نفرات شکســت ســنگینی را به آلومینیوم اراک تحمیل کردند.

 zلیگ برتر

 zخبر

 zلیگ دو

نفت  مسجدسلیمان 
و پنجره ای که هنوز 

بسته است

شهرخودرو در 
مسیر سیاه جامگان

خبر خوب برای شیرازی ها

بازگشت برق شیراز با 
ستار زارع به لیگ

حــدود ســه هفتــه اســت کــه از 
شــکایت کــرار جاســم، هافبــک 
عراقی سابق نفت مسجدسلیمان 
بابــت طلــب خــود از ایــن باشــگاه 
بــه فیفــا می گــذرد و باشــگاه نفــت 
حــق ثبت قــرارداد بازیکنــان جدید 
خــود را نــدارد، موضوعــی کــه در 
روزهــای اخیــر چالــش جــدی بــرای 
این باشــگاه ایجاد کرده اســت. در 
حــال حاضــر نیــز بــا توجه بــه اینکه 
منابــع مالــی و بودجــه ای باشــگاه 
نفــت مسجدســلیمان بــرای فصل 
بیســت و دوم لیگ برتر مشــخص 
نیست، این باشگاه هنوز نتوانسته 
با کرار جاســم برای جلب رضایتش 
مذاکرات ثمربخشی داشته باشد. 
از ایــن رو در آســتانه آغاز لیگ برتر، 
همــان روزهــای ســخت فصــول 
گذشته از نداشتن پول تا امکانات 
و حــالا نیــز محــروم بــودن از ثبــت 
قــرارداد بازیکنــان جدیــد، در حــال 

تکــرار اســت.
ایــن اتفــاق در حالی برای ســرزمین 
طــای ســیاه در حــال رقم خــوردن 
اســت کــه مســئولان وزارت نفــت 
به عنــوان متولــی ایــن باشــگاه باید 
زودتــر از اینهــا فکــری بــه حــال این 
موضــوع می کردند، هر چند اکنون 

هــم دیر نیســت.

یــن  ا تیــم شــهرخودرو مشــهد 
روزهــا اصــاً شــرایط خوبی نــدارد. 
مدیرعامــل باشــگاه آن را بــا تیــم 
ســیاه جامگان مقایســه می کنــد: 
»همــان اتفاقــی کــه بــرای باشــگاه 
مشکی پوشــان افتــاد، بــرای شــهر 
خــودرو در حــال رخ دادن اســت. 
مــا احســان اصولــی را در هیــأت 
رئیســه فدراســیون فوتبــال داریــم 
کــه رئیــس هیأت فوتبال خراســان 
رضــوی اســت، امــا نــه به صــورت 
تلفنــی می توانیــم بــا او گفت وگــو 
کنیــم، نــه بــه مشــهد می آیــد تــا بــا 

هــم صحبــت کنیــم.«

بــرق شــیراز هماننــد ابومســلم در 
مشــهد، شموشــک در نوشــهر، 
ســپیدرود در رشــت و... بــا وجــود 
ســقوط بــه دســته پایین تــر بــه بهانه 
مشــکات مالــی، فراموش شــدنی 
نیســت و هــر از گاهــی تاش هایــی 
بــرای احیــای ایــن تیم هــا صــورت 
می گیــرد. ایــن بــار متولیــان امــر در 
شــیراز تاش می کنند با خرید امتیاز 
لیــگ 2، بــرق شــیراز را احیــا کننــد و 
جالــب اینکــه مربیگــری ایــن تیم به 
ســتار زارع محول شــده است. مربی 
کــه در تیــم بــرق شــیراز چهــره شــد و 
حتــی بــه تیــم ملی هــم راه پیــدا کرد. 
البتــه بــا توجــه بــه بدهی هایی کــه از 
تیــم برق شــیراز بــه جا مانده اســت، 
تیــم جدیــد با نام برق ســه فاز شــیراز 
در بازی هــا حاضــر خواهــد شــد. این 
تیــم قصــد حضــور در بازی های لیگ 
2 را دارد و تــاش می کنــد در فصــل 
اول حضــور در لیــگ 2 مجــوز صعــود 
بــه لیــگ یــک را بــه دســت بیــاورد و 
در ادامــه بــرای صعــود بــه لیــگ برتر 

تــاش کنــد.

از کیفیت، ریتم و نظم شیمبا و منشا راضی نبودم

ربیعی: این طور نبوده که 
بازیکن زیادی جذب کردیم

به هر حال سال های 
منتهی به جام 

جهانی، غالباً به دلیل 
انگیزه هایی که وجود 

دارد، کیفیت لیگ بالا 
می رود. تیم هایی که 

بازیکنان ملی پوش 
زیادی دارند، نسبتاً 
از این مسأله بهره 
بهتری هم می برند

با نتیجه پر گل، تیم آلومینیوم اراک 
را شکست دادید.

در ابتــدا بایــد بگویــم که قلب مــا با مردم 
رفســنجان اســت و نگــران آنهــا هســتیم 
چــون چنــد روزی اســت کــه درگیــر ســیل 
هستند. حتی قرار بود به همراه بازیکنان 
عازم آنجا شــویم. خبرهای خوبی داریم و 
ان شــاءا... مشــکات آنجا برطرف شــود. 
بــرای تمــام مــردم آنجــا آرزوی ســامتی 
داریــم. نتایــج بازی هــای تدارکاتــی مهــم 
نیســت. آلومینیــوم تیــم بســیار خوبــی 
بــوده و آقــای رحمتــی نیــز مربــی خــوب و 
باشــخصیتی اســت. مــا نســبت بــه بازی 
قبــل و از لحــاظ هماهنگــی بهتــر بودیــم 
ولی همچنان برای رســیدن به هماهنگی 

کامــل نیــاز بــه تمریــن بیشــتری داریم.
این بازی حاشیه هایی هم داشت.

چیــز خاصــی نبــود. ایــن اتفاقــات طبیعی 
اســت. خــود مــن شــخصاً ســعی کــرده ام 
کــه احترام تمام عزیزان و بزرگواران حفظ 
شود. به هر حال در بازی حرفی هم پیش 
می آیــد، بیــن مــن و کادرفنــی آلومینیــوم 
اســت که روابط خیلــی خوبی داریم. حالا 
بازیکنی وجود دارد که احترام او برای من 
واجــب اســت. اکنــون بازیکنــان در دوره 
بدنســازی هســتند، فشار ســنگین است 
و کمــی از لحــاظ ذهنــی تحــت فشــارند 
و طبیعــی اســت. از نظــر مــن مشــکلی 

وجود نــدارد.
نقل و انتقالات تان تمام شد؟

تعــدادی بازیکن به خدمت گرفته ایم که 
بــا نفراتــی کــه از دســت داده ایــم، مرتبط 
اســت. در پنجــره نقــل و انتقالاتــی نیــم 
فصل فقط آقای کیانی را از دســت دادیم 
و پورامینی را جذب کردیم و خرید دیگری 
نداشــتیم. ضمن اینکــه در ابتدای فصل 
محمــد انصــاری را به دلیــل پارگــی ربــاط 
صلیبــی از دســت دادیــم و بازیکنــی هــم 

جایگزین ایشــان نشــد.
با از دست دادن انصاری، کیانی، علیاری، 
عقیل کعبی و دو تغییری که درون دروازه 
و جــای دیگــر داشــتیم، بــه همــان میزان 
بازیکــن جــذب کردیم. اینگونــه نبوده که 
بازیکــن زیــادی جــذب کنیــم یــا تغییرات 
زیــادی بدهیم. با احترام به آقای مرتضی 
منصــوری، از ایشــان نیــز سپاســگزاریم 
ولــی بــا وی نیــز قطــع همــکاری کردیــم. 
باکــس مــا تقریبــاً همــان باکــس ســال 

گذشــته اســت به عــاوه 5، 6 تغییری که 
داریــم. اگر نتوانیم در یکســری پســت ها 
رضایــت داشــته باشــیم، شــاید نیازمنــد 
تغییراتــی باشــیم وگرنــه بــا همیــن ریتــم 

جلــو خواهیــم رفت.
با جذب پریرا و حضور منشا، خط 
حمله قدرتمندی خواهید داشت.

پــس از جدایــی مجیــد علیــاری، همــان 
بازیکنان سال قبل را داریم و تنها شیمبا 
را جــذب کردیم. منشــا و آذرباد هســتند 
ضمــن اینکــه فــراز امامعلی اکنــون ریتم 
خوبــی دارد و امیــد لطیفــی را نیــز در 
اختیار داریم. آقایان ســلیمانی و علیاری 
را از دســت داده ایــم. از آنهــا نیــز تشــکر 
می کنــم چــون زحمت کشــیدند. به نظر 
من امســال تیم های دیگــر یارگیری های 
بیشــتری داشــته اند. نمی خواهم درباره 
آن صحبــت کنــم. مــا نیــز به عنــوان تیــم 
ششــم ســال گذشــته و بــه انــدازه وســع 
خودمــان در تاش برای ارتقای خودمان 
هســتیم و ســعی می کنیم همان فوتبال 
رو بــه جلویــی کــه مکتب و فلســفه بازی 
مــن اســت؛ پیــش ببریــم و امیــدوارم 
بچه هــا نیــز بتواننــد انجام وظیفــه کنند. 
به عنوان مثال در همین 15 دقیقه پایانی 
ایــن بــازی بازیکنان نامنظــم بودند. الان 
اصــاً از کیفیــت، ریتــم و نظــم شــیمبا و 
منشــا راضــی نبــودم. نامنظــم بودنــد و 
ایــن زمان می برد تا بین شــان هماهنگی 

ایجــاد کنیم.
قرعه مسابقات را برای مس 

رفسنجان چطور ارزیابی می کنید؟
ی  بــرا یــم  بگو نــم  ا می تو قــل  ا حد
مــا قرعه کشــی نکتــه چنــدان مهمــی 
نیســت. مــا در دو فصــل گذشــته نیــز 
قرعــه ســنگین تری داشــتیم. قرعــه 
امســال هــم دشــوار اســت. بــه هــر حال 
تیم هــای نســاجی و گل گهر جــزو دو تیم 
بســیار خــوب لیــگ هســتند کــه دو بازی 
ابتدایــی مــا بــا ایــن تیم هاســت. فکــر 
می کنــم امســال همــه تیم هــای لیــگ 
خــوب هســتند. امســال را لیــگ بســیار 
بــا کیفیتــی می بینــم و این شــرایط قطعاً 
می توانــد جذابیت های بیشــتری را برای 

لیــگ مــا ایجــاد کنــد.
و حضور مربیان خارجی در لیگ.

بــه هــر حــال ســال های منتهــی بــه جــام 
جهانــی، غالبــاً به دلیــل انگیزه هایــی کــه 

وجــود دارد، کیفیــت لیــگ بــالا مــی رود. 
تیم هایی که بازیکنــان ملی پوش زیادی 
دارنــد، نســبتاً از این مســأله بهره بهتری 
هــم می برنــد. چــون در ســال منتهــی بــه 
جــام جهانــی هســتیم، بازیکنــان تــاش 
می کننــد تــا در ایــن رقابت هــا حضــور 
داشــته باشــند. مــن همیشــه می گویــم 
کــه مربیان داخلــی خیلی خوبــی داریم. 
امیــدوارم مربیــان خارجــی بتواننــد برای 
باشگاه هایشــان مثمــر باشــند و تنــور 

رقابت هــا را داغ تــر کننــد.
به اهداف چندساله تان در مس 

رسیده اید؟
هــدف مــن در باشــگاه مــس در ایــن 4 
ســالی کــه حضور داشــته ام، ارتقــای این 
مجموعــه بوده اســت. امیدوارم امســال 
نیــز بــا کمــک بچه هــا ایــن ارتقــا را ادامــه 
دهیــم. ارتقــا بــرای مــن، ایــن اســت کــه 
بــرای تیــم مس یک هویت ســازی شــده 
اســت. شــاید اگــر شــما ســه ســال قبــل 
اســم مــس رفســنجان را می آوردیــد، 
کســی بــاور نمی کــرد مــس در جایگاهی 
قــرار بگیــرد کــه اکنــون دارد. بــه لطــف 
خــدا، کمــک همه، مدیــران و... هویت و 
شخصیت ســازی برای مس ایجاد شــده 
و از ایــن تیــم به عنــوان یــک تیــم محترم 
یاد می شــود. هدف من این اســت که به 
کمک شاگردانم، همه عوامل، کادرفنی، 
مدیران و... این احترام را افزایش دهیم.


